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Trousse municipale sur le changement climatique et la sensibilisation publique 



 
 

Bathurst Sustainable Development(BSD), a non profit environmental organization 
in Bathurst, NB,  has developed many bilingual climate change adaptation 

educational materials and toolkits over the past years.  
 

We have copies of many of these materials that we can provide to your 
Municipality for free to either display or distribute or you can personalize them 

with your own logo and make your own copies.  
 

 The logos of the various funding programs or special permission groups who 
provided support for the development of these materials such as the NBETF, Eco 

Action, TD, will need to remain on any copies you print for your community.   



 

 

Au cours des dernières années, Développement durable de Bathurst (DDB), un 

organisme environnemental à but non lucratif situé à Bathurst, N.-B., a créé 

plusieurs documents et trousses bilingues sur l’adaptation aux changements 

climatiques.  

 

Nous pouvons fournir à votre municipalité des copies de plusieurs de ces 

documents qui peuvent être affichées, distribuées ou personnalisées avec 

votre propre logo. Vous pouvez également imprimer vos propres copies. 

 

 Les logos des divers programmes de financement et des groupes à 

permission spéciale qui offrent leur soutien pour la création de ces documents 

doivent demeurer sur toutes les copies que vous imprimerez pour la collectivité 

(FFENB, ÉcoAction, TD). Des panneaux pédagogiques extérieurs peuvent être 

créés à partir de planches et de poteaux 4 x 4 et les documents peuvent être 

imprimés sur des tableaux d’affichage légers pour l’intérieur. 

 

 

 

 

 

 

 



Educational panels can be made as either outdoor educational panels 

mounted on boards and 4 x 4 posts or printed as indoor posters on 

light weight poster boards.  

 

The indoor panels, banner rollups and small signs can be placed 

throughout Municipal buildings, displayed at public meetings or other 

public locations to provide climate change information to the public.  

 

The cost of printing, mounting and installing the outdoor educational 

panels, indoor panel posters and banner roll ups would need to be 

covered by the Municipality.  

 

Costs will be greatly reduced for you because the graphics,  

translation, content, design and layout work has already been 

completed. Files can be sent to your local sign makers, printers and 

installers for local cost estimates.  

 

 



 
 
Les panneaux intérieurs, les bandeaux publicitaires et les petites affiches peuvent 
être placés dans les bâtiments municipaux, dans les salles de réunions publiques 
et à d’autres endroits publics pour fournir des renseignements sur les 
changements climatiques.  
 
Les coûts associés à l’impression, au montage et à l’installation des panneaux 
pédagogiques extérieurs, des affiches intérieures et des bandeaux publicitaires 
doivent être pris en charge par la municipalité.  
 
Ces coûts seront toutefois grandement réduits puisque les graphiques, la 
traduction, le contenu, la conception et le travail de mise en page ont déjà été 
faits. Les fichiers peuvent être envoyés directement à votre fabricant d’enseignes, 
à votre imprimeur et à votre installateur pour obtenir des estimations.  
 
Les documents à distribuer sont offerts sur des cartes-copies ou sur du papier.  

 



 
 

Handouts are available on either card stock or paper.  
  

Paper copies can be inserted into Municipal mail outs 
for broad public distribution to provide climate 

change adaptation, emergency preparedness and 
resiliency information to your community.  

 
Most materials can be viewed online at 

www.bathurstsustainabledevelopment.com 
Many other materials are available. The full list is 

attached.  
 



 
  
Les copies papier peuvent être insérées dans les envois postaux municipaux pour 
une distribution publique plus large de renseignements sur l’adaptation aux 
changements climatiques, sur la préparation aux situations d’urgence et sur la 
résilience.  
 
La plupart des documents peuvent être consultés en ligne au 
www.bathurstsustainabledevelopment. 

 
Une liste des documents offerts est disponible. 

 

http://www.bathurstsustainabledevelopment/


     
Handouts can be 

printed on either 

cardstock or on 

paper. Paper 

version can be 

inserted into 

Municipal water 

bill mail outs.  

 

Les documents à 

distribuer sont 

offerts sur des 

cartes-copies ou 

sur du papier.  

 



Handout and or water bill insert 



Handout and or water bill insert 



Urban Green Space Handout  



                   Outdoor Educational signs (8 x 11 approximately) 



Small Outdoor/Indoor Signs or Handouts 







Handout and or water bill insert 



 Outdoor sign or 

 indoor poster 



Small outdoor/indoor signs or printed as 

handouts 



Urban Forest Outdoor Educational panel. Can also be printed 

as an indoor poster board or as a handout.  



Banner 

roll up or 

handout 





Outdoor Educational Panel also available as an Indoor poster boards 



Outdoor Educational Panel also available as an Indoor poster board 



Outdoor Educational Panel also available as an Indoor poster board 







Panel 



Rainwater Harvesting Toolkit 



                     Updated November 2017 

Available on the BSD website in the “Reading Room”  (51 pages).  www.bathurstsustainabledevelopment.com  

 

 

 

Offert sur le site Web de DDB dans la « Salle de lecture » (51 pages) au www.bathurstsustainabledevelopment.com 

http://www.bathurstsustainabledevelopment.com/
http://www.bathurstsustainabledevelopment.com/


Available on the BSD website in the “Reading Room”  www.bathurstsustainabledevelopment.com  

 

Offert sur le site Web de DDB dans la « Salle de lecture » au www.bathurstsustainabledevelopment.com 

http://www.bathurstsustainabledevelopment.com/
http://www.bathurstsustainabledevelopment.com/






       CC Public Educational Materials by Bathurst Sustainable Development 

                     Climate Change Adaptation Banner Pop ups 



Panel 





         Materials used for Press Conference and Information Kiosk 
Kelley and St. Pierre, Bathurst, 2016  

Documents utilisés pour les conférences de presse et les kiosques d’information - Kelley et St. Pierre, Bathurst, 2016 
 
 



  Climate Change Outdoor Educational Panels, Bathurst Harbour walking trail 
Kelley & MacLaughlin, Bathurst, 2016 

 
Panneaux pédagogiques extérieurs sur les changements climatiques, sentier de marche du havre de Bathurst - Kelley & 

MacLaughlin, Bathurst, 2016 
 



Seal Level water measuring stick inserted each spring in harbour so residents 
can monitor the water levels during high tides.  (Designed by Michael St. Pierre, City of 

Bathurst) 
 
 Le bâton de mesure du niveau de la mer est inséré dans le havre chaque printemps afin de permettre  

aux résidents de surveiller le niveau de l’eau pendant la marée haute.  (conçu par Michael St. Pierre, 

ville de Bathurst) 



NB Heat Alert and Response SystemSystème d’alerte et 
d’intervention à la chaleur du Nouveau-Brunswick 

 
 

We encourage designation of Cooling Centers, pools, green spaces with canopy 
shade(urban forest tree canopy, sun shelters), designation of parks as Outdoor Urban 

Cooling Zones and emergency Cooling Centers in each neighbourhood. 

 

Nous encourageons l’identification de centres de refroidissement, de piscines et 
d’espaces verts avec auvent (auvent pour arbres de la forêt urbaine, abri solaire), et la 
désignation de parcs en tant que zones de refroidissement urbaines extérieures et de 
centres de refroidissement d’urgence dans chacun des voisinages. 

 





In 2018, BSD celebrated our 20th Anniversary!  
 

Thank you! to the many organizations who have supported the development of these 
materials and the work of our organization over the past 20 years!  

 
En 2018, DDB a célébré son 20e anniversaire!  

Merci à tous les organismes qui ont soutenu la création de ces documents et du matériel de 
notre organisation au cours des 20 dernières années! 

 
 NB Environmental Trust Fund,  Eco Action, Environment and Climate Change Canada, 

Government of Canada, NB Environmental Damages Fund, TD Friends of the 
Environment, Transport Canada, New Horizons for Seniors Program,   Federation of 
Canadian Municipalities, National Homelessness Initiative, International Council for 

Local Environmental Initiatives, Natural Resources Canada, NB Department of Health 
and Wellness, Skills Canada, Canada 150, Moving on Sustainable Transportation,  NB 

Power, Habitat Stewardship Program, CN, Shell, City of Bathurst, NB Community 
Colleges, the Press, various schools, the many non profits organizations and 

Municipalities, the BSD Board of Director’s and the thousands of citizens across  

New Brunswick.  


